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Servants

Servants1-العباد

1. When Allah loves a servant, he inspires him with the goodness of worship.

1ةبادالع نسح همداً ألْهبع هال بـ إذا أح.

2. When Allah loves a servant, he makes trustworthiness beloved to him.

.ـ إذا أحب اله عبداً حبب إلَيه الأمانَة2َ

3. When Allah honours a servant, He occupies him with His love.

3هتبحبِم داً شَغَلَهبع هال مرـ إذا أك.

4. When Allah specially chooses a servant, He inspires him with [religious] devotion.

.ـ إذَا استَخْلَص اله عبداً ألْهمه الدِّيانَة4َ

5. When Allah chooses a servant he covers him with His awe.

5تَهخَشْي هبلْبداً جبع هال طَفـ إذَا اص.

6. When Allah loves a servant, He adorns him with tranquillity and forbearing.

6لْموالح ،ينَةبِالس نَهداً زَيبع هال بـ إذا أح.
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7. When Allah loves a servant, He inspires him with truth.

7دْقالص همداً ألْهبع هال بـ إذا أح.

8. When Allah honours a servant, He helps him to establish justice.

8قالح ةإقام لع داً أعانَهبع هال مرـ إذا أك.

9. When Allah loves a servant, He makes him hate wealth and shortens his hopes.

9الآمال نْهم رقَصو ،المال هإلَي غَّضداً ببع حانَهبس هال بـ إذا أح.

10. When Allah loves a servant, He bestows him with a good heart and an upright character.

.ـ إذا أحب اله عبداً رزَقَه قَلْباً سليماً، وخُلْقاً قَويما10ً

11. When Allah wishes good for a servant, He grants him a sound intellect and upright action.

.ـ إذا أراد اله بِعبد خَيراً منَحه عقْلا قَويماً، وعملا مستَقيما11ً

12. When Allah wishes good for a servant, He safeguards his stomach and private parts from the
unlawful.

12هجوفَر طْنَهب فراً أعد خَيببِع هال ـ إذا أراد.

13. When Allah wishes good for a servant, He inspires him with contentment and sets his wife right for
him.

13هجزَو لَه لَحةَ، وأصالقَناع همد خَيراً ألْهببِع هال ـ إذا أراد.

14. When Allah wishes good for a servant, He makes his stomach abstain from [unlawful] food and his
private parts from that which is forbidden.

14رامالح نع هجوفَر الطّعام نع طْنَهب فـراً أعد خَيببِع هال ـ إذا أراد.



15. When Allah, the Glorified, wishes goodness for a servant, He inspires him to talk less, eat less and
sleep less.

15ناملَّةَ المقو ،لَّةَ الطَّعامقو ،لاملَّةَ الق همد ألْهبع لاحص حانَهبس هال ـ إذا أراد.

16. When Allah wishes good for a servant, He makes him learned in religion and inspires him with
certitude.

16قينالي هموألْه ،الدّين ف هـراً، فَقَّهد خَيببِع هال ـ إذا أراد.

17. When Allah wishes good for a servant, He inspires him with contentment, so he becomes satisfied
with the minimum and covers himself with chastity [and abstinence from the unlawful].

.ـ إذا أراد اله بِعبد خَيراً، ألْهمه القَناعةَ، فَاكتَف بِالفافِ، واكتَس بِالعفاف17ِ

18. When Allah wishes good for a servant, He inspires him with moderation and good management and
keeps him away from mismanagement and wastefulness.

18رافالتَّدْبيرِ والإس وءس هنَّبالتَّدْبيرِ، وج نسحو ،صادقْتالا همراً، ألْهد خَيببِع هال ـ إذا أراد.

19. When Allah loves a servant, He inspires him with right guidance and makes him successful in His
obedience.

19هتطاعل فَّقَهوو ،شْدَهر همداً ألْهبع هال بـ إذا أح.

20. He (‘a) praised a man saying: This is one whose peacefulness benefits and injustice is not feared
from him. When he says, he does and when he put in charge, he is just.

20دَلع ّوإذا ۇل ،لفَع إذا قال ،هظُلْم خافولا ي ،هلْمس نْفَعذاكَ ي:ل فَقالجر لـ ع لامليه السـ ع ـ وأثن.

21. He (‘a) said about the one whom he praised: He is the unfolder [and clarifier] of the obscure, the
guide in vast deserts and the repeller of complex difficulties.

.ـ وقال ـ عليه السلام ـ ف حق من أثن علَيه: فَتّاح مبهمات دليل فَلَوات، دفّاعُ معضلات21



22. The best of servants is one who is delighted when he does good and when he does evil, he repents.

22تَغْفَرسا وإذا أساء ،شَرتَبسا نسإذا أح نبادِ مالع رـ خَي.

23. People are created by [Allah’s] power, raised up with constraint and made to die through pangs of
death.

.ـ عباد مخْلُوقُونَ اقْتداراً، ومربوبونَ اقْتساراً، ومقْبوضونَ احتضارا23ً

24. If the servants were to stop when they are ignorant [about something], they would neither apostatize
nor would they go astray.

.ـ لَو أنَّ العباد حين جهِلُوا وقَفُوا، لَم يفُروا، ولَم يضلُّوا24

25. When Allah humiliates (or abases) a servant, He denies him knowledge.

25لْمالع هلَيع ظَرداً حبع هال (أذَل)ذَلـ إذا أر.

26. When Allah wants something bad for a servant, He makes wealth beloved to him and extends his
[false] hopes.

26الآمال نْهطَ مسوب ،المال هإلَي بباً حد شَـرببِع هال ـ إذا أراد.

28. When Allah, the Glorified, wishes to remove a blessing from a servant, the first thing that He alters
[and takes away from him] is his intellect, and losing it is the most difficult thing for him.

27فَقْدُه هلَيء عَأشَدُّ شو ،قْلُهع نْهع رغَيما ي لد، كانَ أوبع نة عمعإزالَةَ ن حانَهبس هال ـ إذا أراد.

29. Verily, one of the creatures most hated by Allah, the Exalted, is the man who has been left on his
own [by Allah] and has strayed from the right path, moving on without a guide.

.ـ إنَّ من أبغَضِ الخَلائق إلَ اله تَعال رجلا وكلَه إل نَفْسه جائراً عن قَصدِ السبيل سائراً بِغَيرِ دليل28

30. A servant is a servant, even if he is assisted by [divine] destiny.



29القَدَر دَهإنْ ساع دٌ،وبدُ عبـ اَلْع.

31. The beauty of a servant is [in his] obedience.

.ـ جمال العبدِ الطّاعة30ُ

1. The Islamic view is that all human beings are servants of Allah, as opposed to the Christian view wherein people are
regarded as Children of God.
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